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Jiří Hroník

Opravili čísla. Nahoru. A stále není jisté, jestli u
Stanjury něco nevykouzlili, varuje Markéta Šichtařová

parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Opravili-cisla-Nahoru-A-stale-neni-jiste-jestli-u-Stanjury-neco-nevykouzlili-
varuje-Marketa-Sichtarova-762770

06.10.2024 18:07 | Rozhovor

INVENTURA MARKÉTY ŠICHTAŘOVÉ Už tak ohromný deficit
státního rozpočtu za loňský rok 289 miliard korun byl nejspíš
ještě vyšší. Eurostat v rámci druhého ověřovacího cyklu opravil
původní čísla a český deficit tak měl činit takřka 347 miliard
korun. „Deficit byl loni nejspíš 347, pokud nebyl ještě větší,
protože si nemůžeme být jisti tím, zda se ‚náhodou‘ ještě něco
dalšího někde ‚nezapomnělo‘,“ říká pro ParlamentníListy.cz
Markéta Šichtařová ke „kouzlení“ Stanjurova úřadu. Čáry s
ciframi provádí i učitel dějepisu a politologie, toho času v čele
ministerstva vnitra, ale policistům ani hasičům nic dobrého
nepřičaroval.
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reklama

Bude to vládě ve zbývajícím roce do voleb šlapat lépe ve
čtyřech než v pěti poté, co se zbavila členů spojených s
Pirátskou stranou s výjimkou ministra Jana Lipavského, který
pro setrvání ve Fialově kabinetu raději zahodil pirátské triko,
které devět let oblékal?

Pochybuji, že by to vládě fungovalo. Vláda je příliš zmatený účelový
slepenec, kde jediným tmelem je touha po vládní moci. Ale protože
důvěra vládě je tak nízká, všechny strany slepence si uvědomují, že
příští volby pro ně mohou být ranou z milosti. Poslední volby totiž
ukázaly, že nejspíš naprosto drtivě vyhraje Andrej Babiš. A toto
vědomí nejspíš bude čtyřkoalici držet pohromadě. Ačkoliv tedy
neshody uvnitř porostou, odhaduju, že navenek se tento slepenec v
pudu sebezáchovy udrží.

Pomoci čtyřkoalici může místopředseda STAN Lukáš Vlček,
který se po novém eurokomisaři Jozefu Síkelovi stane
ministrem průmyslu a obchodu. Ve funkci se chce zaměřit na
energetiku. Jak na vás působí jeho vyjádření, že Green Deal,
tedy přechod EU k obnovitelným zdrojům energií, považuje za
příležitost, kterou by Česká republika neměla „prošvejkovat“?

Působí to na mě tak, že půjde zase o dalšího umělce typu Jozef
Síkela, o kterém se v kuloárech mezi energetiky vykládá, že většího
energetického analfabeta by pohledal. Holt stabilita české
energetické soustavy a naše energetická bezpečnost to asi mají
sečtené. Akorát tedy vláda by si měla ujasnit, jak to půjde dál
dohromady s její bojechtivostí ohledně Ukrajiny. Protože vláda může
mít buď jedno, nebo druhé.

Lze mít stabilní energetiku, z toho vyplývající stabilní těžký průmysl,
z toho vyplývající funkční zbrojní a obranný průmysl, a pak se vláda
může montovat do války. Anebo lze mít Green Deal, z toho
vyplývající energetickou nesoběstačnost, z toho vyplývající rozpad
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těžkého průmyslu, z toho vyplývající rozpad zbrojního a obranného
průmyslu, a pak si může vláda nechat zdát o tom, že by se
montovala do Ukrajiny. Buď jedno, nebo druhé. Myslím, že tohle těm
energetickým umělcům nějak nedochází.

Psali jsme:

Zakladatel TOP 09 Miroslav Kalousek oznámil, že ze strany kvůli
dlouhodobě odlišným názorům s jejím vedením vystupuje.
Pokud by v blízké budoucnosti inicioval založení nového
politického subjektu, nepoškodil by koalici Spolu, kvůli níž se
před minulými volbami vzdal svých politických ambicí?

Poškodil by. Je tu obrovská poptávka po alternativě. Mnoho lidí
vsadilo karty na Motoristy, jenomže ti se nyní spojili s ANO, a tím se
přidali do jednoho z těch dvou velkých bloků: vládní čtyřkoalice
versus Babiš a ANO. Ale je tu obrovský počet lidí, kteří nechtějí ani
jeden z těchto dvou bloků a hledají mezi nimi alternativu.

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=170
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Deficit státního rozpočtu za loňský rok činil podle vlády
necelých 289 miliard korun. Na základě první, jarní notifikace
Eurostatu uváděl ČSÚ cifru necelých 334 miliard. V tomto týdnu
se objevila informace, že během druhého notifikačního
ověřovacího cyklu Eurostat opravil původní čísla a český deficit
tak činil takřka 347 miliard korun. Rozdíl bezmála 60 miliard je
dán tím, že Eurostat letos v dubnu ministerstvu financí odmítl
jako příjem uznat zhruba 29 miliard korun z dividendy ČEZ,
kterou si ovšem ministerstvo do příjmů započetlo celou, tedy v
objemu 54 miliard korun. A zadruhé, Eurostat do deficitu
započítal i hospodaření mimorozpočtových, avšak stále i tak
státních fondů, včetně části deficitu Státního fondu dopravní
infrastruktury v objemu zhruba 20 miliard korun. Tento dluh
ministerstvo vyvedlo mimo rozpočet. Když se vás tedy zeptám,
jak velký byl deficit v loňském roce, co mi odpovíte?

Deficit byl loni nejspíš 347, pokud nebyl ještě větší, protože si
nemůžeme být jisti tím, zda se „náhodou“ ještě něco dalšího někde
„nezapomnělo“. Mimorozpočtové fondy typu Státní fond dopravní
infrastruktury jsou peníze spravované státem zrovna tak jako státní
rozpočet. Že se jmenují jinak než rozpočet, je úplně irelevantní.
Takhle bychom ale mohli jít číslo po čísle u makroekonomických
statistik a podobné záměrné i nezáměrné „omyly“ bychom našli snad
u každé statistiky. A asi vás nepřekvapí, že tato čísla vesměs
vykreslují ekonomiku v lepším barvách, než jaké ve skutečnosti jsou.
Já třeba dlouhodobě upozorňuji, že nadhodnocený je hospodářský
růst a naopak podhodnocená je inflace.
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Když se v polovině září měly před Úřadem vlády rozjet
minimálně týdenní protesty odborových svazů zastupujících
členy bezpečnostních sborů v čele s policisty či hasiči, uhasil je
ministr vnitra Vít Rakušan příslibem, že platy v bezpečnostních
sborech porostou tři roky po sobě, přičemž nabídl navýšení pět
procent do objemu. Ovšem návrh tarifních tabulek pro příští rok
počítá s 5% zvýšením pouze u první až čtvrté tarifní třídy, kde se
nachází čtvrtina policistů. V páté až osmé třídě platy vzrostou o
tři procenta, v deváté a desáté o dvě a v nejvyšší jedenácté
vůbec. Myslíte, že bývalý středoškolský učitel dějepisu a
politologie má problémy s počty a s logikou, nebo se jen snaží
policisty a hasiče opít rohlíkem, přičemž tvrdí, že návrh je
postaven na solidárním principu, aby se výrazněji zvýšily platy
těm, kteří je nyní mají nejnižší?

Budeme si muset připomenout základní filozofický axiom – Solidarita
je opakem spravedlnosti. To zásluhovost znamená spravedlnost.
Nechci vládu a nechci zemi, která je nespravedlivá, tedy povinně

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=139651
https://www.novinky.cz/clanek/ekonomika-vetsina-policistu-se-petiprocentniho-zvyseni-platu-nedocka-40490642
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solidární, tedy rovnostářská, protože taková země vychovává lemply.
Každému se totiž vyplatí být chudák, protože chudáci „solidárně“
dostávají největší odměny za nic. Solidarita reprezentovaná
levicovým heslem „každému podle jeho potřeb“ vytváří společnost
adorující ubohost, chudobu a lenost. Chci společnost obdivující
práci, kreativitu, odvahu, podnikavost – tedy společnost, která
odměňuje každého podle jeho zásluh.

Dokonce i bývalý učitel dějepisu a politologie celkem jistě ví, že to
byl na policisty či hasiče podvod, ale současně coby učitel politologie
si dokázal spočítat, že dnešní společnost tíhne k levici, tedy má
sklon trestat schopné, a tohle gesto mu nejspíš projde.

V době projednávání důchodové reformy v Poslanecké
sněmovně neuškodí si připomenout úvod programového
prohlášení na počátku Fialova vládnutí: „Připravíme takovou
reformu, která zohlední zásluhovost a také podpoří
mezigenerační solidaritu v rodinách. Reforma penzijního

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=113425
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systému bude postavena na celospolečenském konsenzu, který
zajistí dlouhodobou perspektivu.“ Nic takového se nestalo, o
nic takového se koalice ani nepokusila. Vysvětlujete si to tím, že
šlo od počátku o nereálné sliby, nebo vládu doběhlo to, že nemá
odborníky, kteří by za tři roky jejího fungování zmíněné sliby
dokázali převést do praxe?

Vláda měla starosti s tím, jak se u vlády vůbec udržet, natož aby
ještě experimentovala s nevděčnou penzijní reformou. Ta už dneska
skoro nikoho nezajímá. Lidé se přesvědčili, že na důchody zatím je,
a za první buk už nehledí. A já jsem i ráda, že se vláda do větších
akcí nepouštěla. Tam, kde se do nich pouštěla, jako třeba v případě
její aktivity kolem Green Dealu, to dopadlo tristně. Vláda, která nic
nedělá, taky nic nezkazí. Hodně bych se divila, kdyby se příští vláda
do něčeho pustila.

Psali jsme:

Fiala už předal zemi levici. Markéta Šichtařová
dělá tečku za premiérem
Šichtařová účtuje: Už před povodněmi jsem
varovala, že je politici budou zneužívat
Fialova čistokrevná manipulace. Šichtařová a
pravda o emisích
Fiala je pevný asi jako vykydnutý pudink.
Šichtařová o slibech, na které se vláda vykašlala

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Fiala-uz-predal-zemi-levici-Marketa-Sichtarova-dela-tecku-za-premierem-762424
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Fiala-uz-predal-zemi-levici-Marketa-Sichtarova-dela-tecku-za-premierem-762424
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Sichtarova-uctuje-Uz-pred-povodnemi-jsem-varovala-ze-je-politici-budou-zneuzivat-762030
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Sichtarova-uctuje-Uz-pred-povodnemi-jsem-varovala-ze-je-politici-budou-zneuzivat-762030
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Fialova-cistokrevna-manipulace-Sichtarova-a-pravda-o-emisich-761603
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Fialova-cistokrevna-manipulace-Sichtarova-a-pravda-o-emisich-761603
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Fiala-je-pevny-asi-jako-vykydnuty-pudink-Sichtarova-o-slibech-na-ktere-se-vlada-vykaslala-761252
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ANATOMIE SVOBODY
Markéta Šichtařová a Martin
Vavruša

Objednat za
zvýhodněnou cenu
ZDE

Zdroje:

https://www.nextfinance.cz/knihy/

https://www.novinky.cz/clanek/ekonomika-vetsina-policistu-se-
petiprocentniho-zvyseni-platu-nedocka-40490642

Přidejte si PL do svých oblíbených zdrojů na Google Zprávy.
Děkujeme.

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v
jakékoliv výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše,
co chcete. Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými
zastupiteli? Zaregistrujte se ZDE.
reklama
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Jan Lipavský byl položen dotaz

Peníze a kariéra jsou pro vás evidentně na prvním místě

Jestli máte takový problém s tím být Pirát, proč jste stranu neopustil
dřív, než se jí přestalo dařit? Možná teď zůstanete dál ministr,
možná si pak vysloužíte nějaký dobrý flek, ale to je vám jedno, jak
jste se zachoval jako člověk? Bartoš vás kdysi bránil a zastával se
vás a co jste udělal vy?

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 64

https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C4%8CS%C3%9A
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/deficit
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Eurostat
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Fiala
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Kalousek
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/st%C3%A1tn%C3%AD%20rozpo%C4%8Det
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C5%A0ichta%C5%99ov%C3%A1
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Vl%C4%8Dek
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Raku%C5%A1an
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Lipavsk%C3%BD
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Inventura%20Mark%C3%A9ty%20%C5%A0ichta%C5%99ov%C3%A9
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Green%20Deal
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/S%C3%ADkela
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Jan-Lipavsky-120979
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Jan-Lipavsky-120979
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=159440
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